
94. posiedzenie Prezydium Naczelnej Rady
Adwokackiej 19 maja 2023

94. posiedzenie Prezydium Naczelnej Rady Adwokackiej odbyło się 19 maja w
formie stacjonarnej. 
Prezydium omówiło raport z wyników konsultacji projektu zmian w Zbiorze Zasad
Etyki Adwokackiej i Godności Zawodu i postanowiło przekazać go na posiedzenie
plenarne NRA 26-28 maja br. 
Prezydium przedyskutowało także sprawy organizacyjne oraz przyjęło  porządek
obrad posiedzenia plenarnego NRA w Opolu.
Prezydium zaaprobowało termin egzaminu adwokackiego w 2024 r. ,
zaproponowany przez Ministra Sprawiedliwości.
Prezydium przyjęło uchwały przyznając odznaczenia „Adwokatura Zasłużonym”.

 

Adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, zreferował sprawy bieżące informując, że:

Uruchomiona została Cyfrowa Kancelaria – aplikacja do zarządzania kancelarią adwokacką.

To nowe narzędzie usprawni codzienną pracę, kontakty z klientami, a także rozwinie komunikację z
cyfryzującym się wymiarem sprawiedliwości. Nowy projekt realizuje kluczowe zadania - digitalizację
praktyki adwokackiej i optymalizację czynności organizacyjnych w kancelarii adwokackiej. Aplikację –
której dostawcą technologicznym jest Wolters Kluwer Polska – można zamówić za symboliczną kwotę
na stronie www.ck.adwokatura.pl

Prezes NRA podziękował adw. Michałowi Szpakowskiemu, przewodniczącemu Komisji Wizerunku przy
NRA, adw. Przemysławowi Barchanowi, dyrektorowi Instytutu LegalTech przy NRA i adw. Paulinie
Rzeszut, wicedyrektor Instytutu, za wsparcie przy pracach nad projektem.

Prezes poinformował, że na stronie www.adwokatura.pl oraz w social mediach został opublikowany
raport z oceną adwokatów co do przepisów i standardów stosowania tymczasowego aresztowania
(TA) w Polsce. Raport zawiera także propozycje pilnych zmian w stanie prawnym regulującym
instytucję tymczasowego aresztowania.

Prezes NRA poinformował o przebiegu zgromadzeń Izby Adwokackiej w Wałbrzychu oraz w Bielsku-
Białej, w których wziął udział.

Adw. Justyna Mazur, sekretarz NRA, poinformowała o spotkaniu Komisji Wizerunku przy NRA 13 maja
w Pabianicach. Spotkanie, na którym podsumowano akcję #BajeczniAdwokaci, połączone było ze
szkoleniem. Rozmawiano także o zaangażowaniu adwokatury w projekt Tour de Konstytucja.

Adw. Bartosz Grohman, wiceprezes NRA omówił propozycje szkoleń MOOC UNESCO-Oxford w dniach
29 maja – 30 czerwca 2023, o czym poinformowani zostali dziekani a także umieszczono informacje
na stronie adwokatura.pl.

Przedstawił ofertą od adwokatury paryskiej dotyczącej możliwości odbycia staży w kancelariach
francuskich. Stosowna informacja wraz z warunkami również została umieszczona na stronie
adwokatura.pl oraz rozesłana do dziekanów.

Omówił posiedzenie Standing Committee CCBE w dniu 12 maja w Brukseli. Jednym z ważnych
tematów była dyskusja o sposobach pozyskiwania finansowania dla CCBE albowiem składki
członkowskie powoli nie pokrywają kosztów działalności organizacji. Badane są możliwości

                               1 / 3

https://www.ck.adwokatura.pl/produkty/cyfrowa-kancelaria,405475.html
http://www.adwokatura.pl


pozyskiwania różnych form finansowań zewnętrznych.

Przekazał także, że trwają przygotowania do organizacji posiedzenia Standing Committee CCBE we
wrześniu w Warszawie. Współpraca NRA z KIRP i reprezentującym ją mec. Michałem Korwkiem –
wiceprezesem KIRP, jest bardzo dobra i prace posuwają się zgodnie z planem.

Wiceprezes NRA omówił też stan poszukiwań nieruchomości na potrzeby siedziby biura NRA.

Adw. Jarosław Szczepaniak, zastępca sekretarza NRA, zreferował spotkanie, jakie odbył razem z adw.
Justyną Mazur, sekretarzem NRA z sekretarzami i pracownikami ORA w przedmiocie akt osobowych.

Adw. Henryk Stabla, skarbnik NRA, zreferował sprawy finansowe, Prezydium podjęło decyzje w tych
sprawach. Prezydium omówiło także projekt zmian w regulaminie udzielania pożyczek przez NRA
izbom adwokackim. Prezydium postanowiło przyjąć projekt i przekazać na obrady posiedzenia
plenarnego NRA 26-28 maja.

Gość Prezydium NRA, adw. Michał Szpakowski, przewodniczący Komisji ds. Informatyzacji, omówił
stan prac dotyczących cyfryzacji Adwokatury.

Adw. Justyna Mazur, sekretarz NRA, omówiła projekt sprawozdania z działalności Adwokatury wraz z
informacjami problemowymi składanego Prezydentowi RP za rok 2022. Prezydium zdecydowało o
przekazaniu projektu pod obrady posiedzenia plenarnego NRA 26-28 maja w Opolu. 

Adw. Jarosław Szczepaniak, zastępca sekretarza NRA, przedstawił sprawy osobowe. Prezydium
podjęło decyzje w tych sprawach.

Adw. Jacek Ziobrowski, prezes WSD, zreferował sprawy bieżące pionu dyscyplinarnego.

Prezydium omówiło projekt regulaminu dotyczącego zasad rozliczania kosztów zastępstwa
procesowego w sprawach dyscyplinarnych. Temat będzie kontynuowany w czerwcu.

Adw. Bartosz Tiutiunik, wiceprezes NRA, zreferował sprawę z 6 sierpnia 2021 r. wniesionego przez
NRA wobec zgłoszenia znaku towarowego słowno-graficznego Adwokatura Zdrowia. Prezydium
postanawia zlecić występowanie w tej sprawie przed Urzędem Patentowym adw. Dagmarze Miller
będącej rzecznikiem patentowym. Powierzyło jej również prowadzenie sprawy zastrzeżenia znaku
towarowego Cyfrowa Kancelaria.

Prezydium zapoznało się ze sprawozdaniem dot. spraw izbowych, przygotowanym przez adw.
Andrzeja Grabińskiego.

Prezydium omówiło raport z wyników konsultacji projektu zmian w Zbiorze Zasad Etyki Adwokackiej i
Godności Zawodu i postanowiło przekazać go na posiedzenie plenarne NRA 26-28 maja br.

Prezydium przedyskutowało także sprawy organizacyjne oraz przyjęło porządek obrad posiedzenia
plenarnego NRA w Opolu.

Prezydium zaaprobowało termin egzaminu adwokackiego w 2024 r. zaproponowany przez Ministra
Sprawiedliwości.

Prezydium przyjęło uchwały przyznając odznaczenia „Adwokatura Zasłużonym” adwokatom: adw.
Tomaszowi Wesnerowi, adw. Agnieszce Zielińskiej-Żerańskiej, adw. Weronice Wolskiej-Schwabe.

Gośćmi Prezydium byli: adw. Jacek Ziobrowski, prezes Wyższego Sądu Dyscyplinarnego, adw. Michał
Szpakowski, przewodniczący Komisji ds. Informatyzacji.
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